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05. november                              EM2018/103 
 

Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at Naalakkersuisut pålægges at ændre § 11 stk. 2 nummer 1 i 
Hjemmestyrets bekendtgørelse nr. l af 2. februar 1994 om mærkning af levnedsmidler således, at mærk-
ningen ligeledes kan være på engelsk. 
(Medlem af Inatsisartut Steen Lynge, Demokraterne)  

 

Vi skal hermed fra Siumut komme med følgende bemærkninger til de af medlem af Inatsisartut 

Steen Lynge Demokraterne stillede forslag. 

 

Vi vil gerne fra Siumut takke forslagsstilleren for hans forslag om, at forbedre forholdende i den 

handelsbaserede verden. 

 

Vi har fra Siumut altid haft en målsætning om, at vor samhandel med andre lande skal være god 

og at vi skal have et godt samarbejde. Vi har hidtil haft et godt samarbejde med Storbritannien. 

 

Siumut finder det vigtigt at samarbejdet med Canada, USA og Island skal forbedres for at sikre, at 

udgifterne i vores samhandel er så lave som muligt. Vi har ved at udnytte vore højtuddannede 

frænder godt, placeret dem i vore repræsentantskaber i USA og på Island, så står Canada og Kina 

for tur til at vi sætter mål om at placere repræsentantskaber der også. 

 

Vor eksport skal til stadighed udvikles; vi skal have et større udbytte og der skal være indbygget 

sikkerhed i forbindelse hermed, derfor vil Siumut nedsætte et Eksportråd bestående af specialister 

i eksport og salg. 

 

Vort lands eksport skal hurtigst muligt styrkes ved at udnytte det nye kajanlæg i Nuuk på bedst 

mulig vis, hvilket kan ske ved at samhandelen med udlandet kommer til at ske direkte uden først at 

skulle over tredie lande. Samtdig vil Siumut også bane vejen for, at vor eksport fremmes ved 

anlæg af større lufthavne og ved at udnytte nyere anlæg på bedst mulig vis. 

 

Siumut har til mål, at fødevarerne blive billigere og sundere til gavn for forbrugerne. 

Sundhedsmedarbejdere og butikkerne skal samarbejde om at øge folkesundheden, hvorved man 

vil kunne nedbringe antallet af de såkaldte livsstilssygdomme. 

 

Vi er derfor enig med forslagsstiller i hans forslag og værdsætter, at der kan foretages fornyelser 

indenfor levnedsmiddelområdet, hvorfor vi er enige i Naalakkersuisuts ændringsforslag og 

indstiller, at forslaget sendes videre til det respektive udvalg. 

 

Og så ønskes I en god debat. 
 
Mala Høy Kuko, Siumut 


